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Írásbeli kérdés

Kövér László úrnak,

az Országgyű lés elnökének

Helyben

Tisztelt Elnök Úr !

Magyarország Alaptörvénye 7 . cikk (2) bekezdése, valamint az Országgyű lésrő l szóló 2012.
évi XXXVI. törvény 42. § (8) bekezdése alapján írásbeli kérdést kívánok intézni Semjén Zsol t
tárca nélküli miniszterhe z

„Van-e értelme 50 millió forintból m űködtetni a Kisebbségi Jogvédő Intézetet, ha az az
alapvető feladatait nem képes ellátni? ”

címmel.

A benyújtott kérdésünkre a választ írásban várjuk .

Tisztelt Miniszter Úr !

2015. november 6-án Szávay István képvisel őtársammal kérdést intéztünk a Kisebbségi
Jogvédő Intézet (KJI) működésével kapcsolatban a kormányhoz, amelyre – feladatkörébe n
eljárva – Ön válaszolt . Az akkori kérdésben, illetve az arra adott válaszban foglalta k
felelevenítésétő l eltekintenék, ahogy a fogságban tartott, koncepciós jegyeket magán visel ő
ún. Beke István-ügy általam ismert részleteire sem térnék ki, lévén azok miniszterelnök -
helyettes úr elő tt ismertek. A legabszurdabb eljárásjogi hibáktól hemzseg ő ügyben december
29-én újabb előállításra és házkutatásokra került sor . Az eljárás alá vont Szőcs Zoltánnak a
nagymamájánál is házkutatást tartottak, illetve bűnjeleket foglaltak le a román hatóságok . A
bűnjelek alatt nem valamiféle emberi élet kioltására alkalmas eszközt, még csak nem is a
vádakat alátámasztó tárgyat, hanem Wass Albert könyveket kell érteni . Nehéz ehhez
bármiféle kommentárt fűzni .

Nem vitatva nemzetpolitikai elköteleződését, kénytelen vagyok az elmúlt napok eseménye i
után azt a következtetést levonni, hogy az elszakított területek magyarságának jogvédelme
visszafogottan, tessék-lássék módon m űködik, amelynek fő okát abban látom, hogy sajnos a
KJI nem tölti be a jogalkotók által meghatározott célokat . Lehetne arról hosszasan vitázni ,
hogy a közpénzb ő l biztosított 50 millió forint erre a célra sok vagy kevés . Meggyőződésem
szerint erre a célra egy nagyságrendileg magasabb összeget is el lehetne célirányosan és



hasznosan költeni, azonban jelen állás szerint pénzkidobás a jelenlegi erőforrás biztosítása is .
Elfogadhatatlannak tartom, hogy karácsony és szilveszter között a KJI központi, az internete s
oldalon is elérhet ő telefonszámán – a hozzám eljuttatott információk szerint – senkit se m
lehetett elérni . Értem én, hogy karácsony után és szilveszter előtt sokan szabadságra mennek .
Azt viszont be kell látni, hogy az elszenvedett jogsérelmek nincsenek tekintettel az ünnep i
menetrendre. Ahogy a mentő szilveszterkor is szirénázva siet oda, ahol éppen sürgős
segítségre van szükség, a rendőrség és a tűzoltóság munkatársai szintúgy, úgy egy ilyen
intézettől is elvárható, hogy legalább egy ügyintéz ő elérhető legyen. Elkötelezettség é s
felelősségtudat . Szakértelem és sok minden más mellett az említett két tulajdonság alapvető
feltétele az ilyen szervezetben végzett munkának .

Visszatérően jutnak el hozzám olyan információk, hogy a KJI politikailag kényes, egyáltalá n
politikai színezetű ügyeket nem vállal . Miniszterelnök-helyettes úrnak nem kell mondanom,
hogy az elszakított területeken magyarokkal történt jogsértések mindegyikének van politika i
vetülete. A közpénzbő l biztosított jogvédelemnek pedig nem lehet pártállása, még akkor sem ,
ha a konkrét ügyekben a KJI-hez forduló, a koncepciós eljárás alá vontak barátainak és
hozzátartozóinak a beszámolói alapján a valóságban olykor ezt lehet tapasztalni . Milyen
üzenete van a román állam felé, egyáltalán milyen üzenete van a jogsérelmeket elszenved ő
elszakított területek magyarsága felé annak, hogy a KJI partnerei ezeket a kényes ügyeke t
nem vállalják fel, az Intézet pedig nem gondoskodik az alapvet ő jogvédelemmel járó
feladatok más úton történő biztosításáról?

A beadványom címében szerepl ő konkrét kérdést úgy is megfogalmazhattam volna, hog y
hajlandó végre a magyar állam az Alaptörvény D) cikkében megfogalmazottak szerin t
felelősséget viselni a jelenlegi országhatárokon túl él ő magyarok sorsáért, elősegítve
közösségeik fennmaradását és fejlődését, támogatva magyarságuk megőrzésére irányul ó
törekvéseiket, egyéni és közösségi jogaik érvényesítését, közösségi önkormányzatai k
létrehozását, a szül őföldön való boldogulásukat, vagy bízzanak kizárólag magukban és a z
isteni gondviselésben ?

Várom megtisztelő válaszát !

Budapest, 2015 . december 31 .

Tisztelettel,

er Tamás
Jobbik Magyarországért Mozgalom
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